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OR.RG. 0002.37.2014-2018 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XXXVIII/2017 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 28 grudnia 2017r. 

w godz. od 10:00 do 13:00 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 14 Radnych (nieobecny Radny Wiesław 

Grobelny).  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy, Radny Powiatu Średzkiego Pan 

Dariusz Tomaszewski, dzielnicowi Gminy Zaniemyśl. Lista obecności Radnych stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 27 listopada 2017r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) wyrażania zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości,  

2) Lokalnego programu wspierania uczniów szczególnie uzdolnionych z terenu Gminy 

Zaniemyśl,  

3) Regulaminu przyznawania i wypłacania uczniom szczególnie uzdolnionym Stypendium 

Wójta Gminy Zaniemyśl, 

4) zmiany Uchwały Nr XXII/152/2016 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 29 sierpnia 2016r.                

w sprawie zmiany nazwy i nadania statutu Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu, 

5) zmiany uchwały Nr XXXIII/229/2017 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 czerwca 2017 

roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

6) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017,  

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl,  
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8) ustalenia wykazu wydatków, które  nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017, 

9) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

10) uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2018: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej; 

c) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy; 

d) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 

oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej. 

Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały budżetowej; 

e) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie; 

f) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz 

uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 

g) głosowanie uchwały,  

11) uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu Sp. z o.o.  

ul. Sosnowa 4,  63-020 Zaniemyśl na lata 2018-2020”. 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10.  Zamknięcie sesji 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 14 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

14 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, w okresie międzysesyjnym wydałem trzy 

Zarządzenia zmieniające budżet, i tak  

 z dnia 30 listopada 2017r.,  w którym dokonano przeniesień między paragrafami:  

- na opłacenie kosztów egzekucji komorniczej w Urzędzie Gminy; 

- na wypłatę wynagrodzeń w CUW; 

- na zakup usług dla jednostek OSP; 

- rozdysponowano rezerwę ogólną kwota 10.000,00 zł; 
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- zgodnie z potrzebami oświaty zabezpieczono kwotę 57.131,00 zł między innymi na zakup 

środków czystości, badania lekarskie, zakup energii elektrycznej, dokonano również 

przeniesień w ramach rozdziału 80110 Gimnazja - związane ze zmianami organizacyjnymi                      

w oświacie i zmianą klasyfikacji budżetowej; 

- na opłacenie energii elektrycznej na Wyspie Edwarda 10.000,00 zł; 

- na zakupy w obiektach sportowych kwota 4.400,00 zł. 

 

Wojewoda Wielkopolski poinformował o zmianach planu dotacji celowej na zadania realizowane 

przez OPS w Zaniemyślu: 

 zmniejszono środki na opłacanie składek na ubezpieczenie zdrowotne za niektórych 

świadczeniobiorców; 

 o kwotę 20.853,00 zł zwiększono środki na uzupełnienie wydatków na świadczenia rodzinne, 

świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe               

z ubezpieczenia społecznego. 

 

 z dnia 14 grudnia 2017r.,  w którym dokonano przeniesień między paragrafami: 

- na wykonanie operatów szacunkowych dotyczących mienia gminnego; 

- na zakupy związane z aktualizacją spisu wyborców; 

- zmniejszono wartość rezerwy ogólnej o kwotę 400,00 zł. 

 

 Dodatkowo Wojewoda Wielkopolski poinformował o zmianach planu dotacji celowej na zadania 

realizowane przez OPS w Zaniemyślu: 

  o kwotę 73.640,00 zł zwiększono środki na wypłatę świadczeń wychowawczych 500+. 

 

 z dnia 19 grudnia 2017r.,  Wojewoda Wielkopolski poinformował o zmianach planu dotacji 

celowej na zadania realizowane przez OPS w Zaniemyślu tzn. zwiększenie o kwotę 100.800,00 

zł środków na wypłatę zasiłków celowych (do 20 tys. zł – budynki gospodarcze, do 20 tys. zł – 

budynki mieszkalne) dla osób lub rodzin poszkodowanych w wyniku niekorzystnych zjawisk 

atmosferycznych noszących znamiona klęski żywiołowej (intensywne opady atmosferyczne, 

silny wiatr), które miały miejsce w gminach województwa wielkopolskiego w dniach 5-6 

października 2017r. 

 

informacje dotyczące mienia komunalnego, 08 grudnia wydałem zarządzenie dotyczące ogłoszenia 

wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia, jest to nieruchomość o powierzchni                

71,11 m2, wraz z przyległym gruntem o pow. 278 m2, na działce w Zaniemyślu przy ul. Plażowej 1,                       

z przeznaczeniem na prowadzenie działalności gastronomicznej, nieruchomość wykorzystywana jest 

sezonowo, okres letni, stawka rocznego czynszu wynosi 2.715,61 zł. brutto, dzierżawca zobowiązany 

jest również do płacenia podatku od nieruchomości, Uchwała Rady Gminy Zaniemyśl wyrażająca 
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zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy została podjęta na sesji w dniu 23 października 2017r.,  

informacje z zakresu oświaty, w dniach 15 – 19 grudnia decyzją Gminnej Komisji Stypendialnej, 

wypłacone zostały stypendia szkolne za okres wrzesień – grudzień 2017 r. oraz jednorazowe zasiłki 

szkolne, przyznano 12 stypendiów w kwocie 400,00 zł oraz 14 stypendiów w kwocie 320,00 zł,                        

w sumie przyznano 26 stypendiów na łączną kwotę 9.280,00 zł., ponadto, na wniosek dyrektorów 

Szkół zostały przyznane 3 jednorazowe zasiłki szkolne, w przedziale między 300 a 400,00 zł, na 

łączną kwotę 1.000,00 zł., ważniejsze wydarzenia placówkach oświatowych, Przedszkole 

Samorządowe w Zaniemyślu, Przedszkole gościło aktorów Poznańskiej Sceny Lalkowej, a dnia 9 

grudnia zorganizowany został we współpracy z Gminnym Ośrodkiem Kultury i Radą Rodziców 

Kiermasz Świąteczny, ponadto, przedszkolaki zwiedziły w tym czasie Muzeum Ziemi Średzkiej, 

Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu, dnia 24 listopada 2017r. – odbył się etap rejonowy wojewódzkiego 

konkursu matematycznego – uczeń tej Szkoły, Jacek Kajdan zakwalifikował się do etapu 

wojewódzkiego, w okresie międzysesyjnym uczniowie działający w Szkolnym Kole Wolontariatu 

zebrali i przekazali 70 książek i zestawów papierniczych do szpitalnego oddziału w Środzie Wlkp.                

w ramach akcji „Książeczki do szpitalnej biblioteczki”, dnia 5 grudnia chłopcy z klas III zwiedzali 

fabrykę samochodów VW w ramach orientacji zawodowej, a dnia 10 grudnia uczniowie klas IV – VII 

pojechali ma mecz Lech Poznań – Cracovia w ramach akcji „Kibicuj z klasą”, w okresie 

międzysesyjnym w Szkole odbył się Konkurs kolęd i piosenek świątecznych w językach obcych, 

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, w okresie międzysesyjnym w Szkole odbyło się ślubowanie 

uczniów klasy I oraz szkolny konkurs poezji patriotycznej, Laureaci szkolnego etapu konkursu 

reprezentowali Szkołę w Gminnym Konkursie Poezji Patriotycznej w Zaniemyślu, którego laureatami 

zostali również uczniowie Szkoły w Śnieciskach, w ramach realizowanego projektu edukacyjnego 

„Dla Niepodległej”, uczniowie uczestniczyli w spotkaniu z rodziną Państwa Pohlów, której 

członkowie byli uczestnikami Powstania Wielkopolskiego oraz wzięli udział w szkolnym konkursie 

wiedzy o tym wydarzeniu, w okresie międzysesyjnym zorganizowano również spotkanie rodziców                 

z Panią Kurator na temat obowiązków i praw rodziców oraz roli sądu rodzinnego dla nieletnich, 

natomiast nauczyciele uczestniczyli w szkoleniu prowadzonym przez Dyrektora Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Środzie Wlkp., kolejne informacje z zakresu realizacji 

tegorocznego, mijającego roku, mówię o zadaniach inwestycyjnych i nie tylko, przebudowa ulicy 

Wierzbowej i Dąbrowskiej w Zaniemyślu Etap I i II, dnia 12 grudnia odebrano prace w ramach tego 

zadania, zakres prac obejmował wycinkę drzew, wykonanie wykopów i nasypów, wykonanie 

pionowej regulacji studni i zaworów, wykonanie korytowania wraz z profilowaniem, wykonanie 

podbudowy drogi grubości 15 cm, wykonanie podbudowy zjazdów grubości 10 cm, roboty te zostały 

wykonane, wartość zadania 149.900,00 zł brutto, Wykonawca Firma Robót Drogowych Krzysztof 

Kukulski, z siedzibą w Kijewie, kolejne zadanie, odtworzenie infrastruktury drogowej w miejscowości 

Luboniec, zgodnie z podpisaną umową w terminie do 30 listopada br. zakończono odtworzenie 
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infrastruktury drogowej w miejscowości Luboniec, w ramach zadania wykonano odtworzenie rowów, 

odtworzenie przepustów, wartość zadania 71.175,77 zł. brutto, Wykonawcą było Przedsiębiorstwo 

Usługowo Handlowe CYNK S.C. Edward Cynka i wspólnicy z siedzibą w Sosnowcu, zadania tego nie 

realizowalibyśmy gdyby nie pomoc Pana Marszałka, Urzędu Marszałkowskiego, który udzielił nam 

dotacji w wysokości 100 tys. zł., na te prace przeznaczono 71 tys. zł. a pozostałą kwotę 

przeznaczyliśmy na odtworzenie infrastruktury drogowej w miejscowości Kępa Wielka, zgodnie                   

z umową w terminie do 30 listopada br. zakończono odtworzenie infrastruktury drogowej                               

w miejscowości Kępa Wielka, w ramach zadania wykonano utwardzenie drogi gminnej, gruzobetonem 

i tłuczniem za wartość zadania 23.434,33 zł. brutto, Wykonawcą była ta sama Firma, która 

wykonywała prace w Lubońcu, jeszcze jedno zadanie, które realizowaliśmy, efekt został osiągnięty – 

oświetlenie na Polesiu, w ramach funduszu sołeckiego, w ramach tego zadania ustawiono dwa słupy 

energetyczne z oprawami, właściwie trzech, świecą dwa, trzeci zaświeci w przyszłym roku w ramach 

kolejnego funduszu sołeckiego, będziemy to realizować, wykonane w tym roku prace kosztowały 

15.588,18 zł, z funduszu sołeckiego w wysokości 8.797,67 zł a pozostała kwota była z funduszu 

Gminy, w ramach rozbudowy oświetlenia ulicznego, Szanowni Państwo, to co planowaliśmy, na 

początku roku i te dodatkowe zadania udało nam się w tym roku wykonać, choć spotykają nas 

niespodzianki  i taka niespodzianka krótko przed świętami dotarła jak Państwo sobie przypominacie, w 

tym roku bardzo wcześnie ogłaszaliśmy przetarg na zakup energii elektrycznej na najbliższe 2 lata,                 

2018 -2019, umowa z dostawcą energii została podpisana, wszystkie dokumenty zostały przekazane         

i czekaliśmy, od 1 stycznia na realizację tej umowy, przypomnę, że w przetargu osiągnęliśmy kwotę 

dobrą, bo 205 zł za  megawatogodzinę, wydawało nam się, że wydatki bieżące energii elektrycznej nie 

wzrosną przez najbliższe 2 lata, a dotarła informacja, że Firma, która miała nam dostarczać energię 

elektryczną niestety od nowego roku, prawdopodobnie, nie będzie  miała koncesji i zaczął się problem,  

oczywiście szybko reagowaliśmy na sytuację, co dalej robić, aby obiekty ale i oświetlenie uliczne od               

1 stycznia miały dostawę energii elektrycznej dlatego zdecydowałem, z osobą, która jest biegła                           

w zakupach, przetargach na podpisanie umowy na pertraktacje z ENE-ą, bo taka jest w tej sytuacji 

tylko możliwość żeby wypertraktowała bardzo dobrą cenę, żebyśmy tą energią elektryczną mieli                     

w dobrej cenie od 1 stycznia dostarczaną, ponieważ oficjalnie jeszcze nie wiemy i nie zerwaliśmy 

umowy z tą Firmą ze Skarżyska,  myślę, że to nastąpi zaraz z początkiem roku, czekamy od nich na 

odpowiedź,  rozmowy się toczą,  przed sesją  rozmawiałam z osobą, która reprezentuję Gminę  

Zaniemyśl,  powiedziała, że wszystko jest na dobrej drodze,  umówiłem się, że w nowym roku 

pojedziemy  do ENE-i  i  wspólnie będziemy pertraktować cenę, jest o co walczyć, wchodzimy od                 

1 stycznia jako Gmina w sprzedaż rezerwową energii elektrycznej a cena megawatogodziny sprzedaży 

rezerwowej to jest ponad 420,00 zł. a nie 205,00 zł., to jest prawie 100% drożej, mam nadzieję, że 

będziemy mieli dużo niższą cenę, gdyż po zerwaniu umowy musimy ogłosić kolejny przetarg, zanim 

go rozstrzygniemy to upłynie trochę czasu, może dopiero od kwietnia nam się uda przetarg 
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rozstrzygnąć i będziemy mieli nową umowę zabezpieczającą w dobrej cenie dostawę energii 

elektrycznej, nie jest to pierwszy przypadek w Polsce, że takie sytuacje się zdarzają, nas to dotknęło po 

raz pierwszy, Państwa informuję, a bardzo nam zależy myślę, że i Panu Prezesowi, bo w tym 

kompleksie był Zakład Gospodarki Komunalnej, oczyszczalnia ścieków, hydrofornie                                    

i przepompownie, tej energii i koszty związane z dostawą wody są bardzo znaczne ale i dla nas, dla 

wszystkich obiektów oświatowych itd., to jest znaczny koszt, tak więc trzymamy rękę na pulsie                       

i będziemy robić wszystko żeby nas to cenowo nie dotknęło, kolejne informacje, jeśli chodzi o naszą 

spółkę, Zakład Gospodarki Komunalnej, w okresie międzysesyjnym wykonał dwa przyłącza 

kanalizacji sanitarnej, cztery przyłącza wodociągowe na zlecenie mieszkańców Gminy, do Zakładu 

dostarczono dmuchawę do nitryfikatora na oczyszczalni ścieków w Łęknie, uruchomienie tej 

dmuchawy nastąpi w pierwszych dniach stycznia, mam nadzieję, że ta dmuchawa poprawi jeszcze 

stopień oczyszczania ścieków na naszej oczyszczalni w Łęknie, Zarząd spółki podpisał umowę                        

z Bankiem Spółdzielczym w Kórniku na wdrożenie systemu płatności masowych dla odbiorców wody, 

a więc spółka będzie wdrażała ten system, który jest u nas jeżeli chodzi o opłatę śmieciową, każdy 

będzie miał, odbiorca wody i ten, który będzie dostarczał ścieki swój numer konta i na ten numer 

konta będzie wpłacał należności  tego tytułu, usunięto, jak zwykle, awarie na kolektorach kanalizacji 

sanitarnej w Zaniemyślu, na terenie Szkoły Podstawowej, ten kolektor będziemy musieli przekopać na 

nowy, myślę, że w nowym roku, żeby zatory się tam nie pojawiały, ponadto jak zwykle spółka 

wykonywała porządkowanie i posypywanie ulic mieszaniną piasku z solą, były dwa takie przypadki, 

na szczęście zima, jeśli chodzi o wydatki, na razie omija, choć jeszcze wszystko przed nami, jeszcze, 

Szanowni Państwo, tak skrótowo, Gminny Ośrodek Kultury, realizuje różne zadania w tej sali, 

można powiedzieć odbywają się prawie codziennie, odbywają się różne spotkania, imprezy, nie będę 

ich wszystkich wymieniał, grudzień to był miesiąc kiermaszy świątecznych, organizowanych przez 

wszystkie placówki oświatowe, odbywały się różne spotkania, szkolenia, o jednej rzeczy chcę 

wspomnieć, to co było wczoraj, odbyło się spotkanie w ramach uroczystości 99 – rocznicy Powstania 

Wielkopolskiego, na tym spotkaniu przedstawiono historię naszej Izby Pamięci, która w dniu 

wczorajszym została udostępniona po remoncie i po wykonaniu, przez Stowarzyszenie Ziemia 

Zaniemyska, nowej wystawy, można było zwiedzić, od tego dnia będzie można zobaczyć w jaki 

sposób, dzisiaj jeszcze nie powiem, myślę, że będą tam dyżury członków Stowarzyszenia, którzy 

opowiedzą o zgromadzonych pamiątkach, dzisiaj możemy powiedzieć, że dawna Strażnica i Izba 

Pamięci była za mała na ilość eksponatów, które zostały zebrane, nie wszystko jest wyeksponowane, 

to co Stowarzyszenie uważało, żeby w „pigułce” pokazać historię naszej Gminy na przestrzeni lat, 

myślę, że warto zobaczyć, zapoznać się, żyjemy tutaj już od wielu lat ale o pewnych rzeczach, faktach 

możemy sobie przypomnieć jak ich nie pamiętamy, jeżeli chodzi o styczeń, Szanowni Państwo, 5 

stycznia w Gminnym Ośrodku Kultury odbędzie się konkurs kolęd, 12 stycznia obchody 99 – rocznicy 

Powstania Wielkopolskiego, odbędzie się uroczysta akademia w wykonaniu młodzieży ze Szkoły 
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Podstawowej w Śnieciskach, gorąco zapraszam, ta informacja ukarze się na stronach internetowych, 

14 stycznia, w niedzielę, odbędzie w tej sali i nie tylko, bo i w terenie, odbędzie się XXVI Finał 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, to tyle jeśli chodzi o informacje na dzisiejszą sesję, dziękuję  

 

Przewodnicząca Rady Gminy, czy są pytania do przedstawionej informacji Wójta, nie widzę, 

przystępujemy do punktu 6 porządku,  

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy – nie zgłoszono 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

 

7.1) w sprawie wyrażania zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/258/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7.2) w sprawie Lokalnego programu wspierania uczniów szczególnie uzdolnionych z terenu 

Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani Marta Tomys, Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 

 uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/259/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7.3) w sprawie Regulaminu przyznawania i wypłacania uczniom szczególnie uzdolnionym 

Stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani Marta Tomys, Dyrektor Centrum Usług 

Wspólnych  

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/260/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 
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0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

7.4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/152/2016 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 29 sierpnia 

2016r. w sprawie zmiany nazwy i nadania statutu Centrum Usług Wspólnych                               

w Zaniemyślu przedstawiła Pani Marta Tomys, Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/261/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego Protokołu 

 

7.5) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/229/2017 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 czerwca 

2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/262/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 7  do niniejszego Protokołu 

 

7.6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

zanim odczytam dwa kolejne projekty uchwał to znaczy w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Zaniemyśl na rok 2017 i zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej chciałam powiedzieć, że dzisiaj 

dostaliście Państwo ponowne wypisy tych uchwał, jest to spowodowane tym, że jeszcze przed 

dzisiejszą sesją Wójt wydał, 19 grudnia, zarządzenie, w którym do budżetu została wprowadzona 

kwota dotacji w wysokości 100 tys. złotych na wypłatę zasiłków celowych dla osób i rodzin 

poszkodowanych w wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych, o tych środkach Wójt również 

czytał w swoich informacjach, dlatego dane wyjściowe w tych dwóch uchwałach się zmieniły 

dodatkowo w uchwale w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017 Ośrodek Pomocy 

Społecznej poprosił jeszcze o wprowadzenie jednej zmiany, na Komisji Państwu o tym mówiłam, że 

może nastąpić taka sytuacja, środki w wysokości 3.080,00 zł. zostały przeniesiony z rozdziału 85214 

do rozdziału 85219 i będą one przeznaczone spłatę wynagrodzenia dla ustanowionego Kuratora 



9 

 

przejściowo ubezwłasnowolnionego mieszkańca naszej Gminy, tak więc to są te zmiany wprowadzone 

w uchwale, teraz odczytam uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017   

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/263/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

 co stanowi załącznik   nr 8 do niniejszego Protokołu 

 

7.7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/264/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

 co stanowi załącznik   nr 9 do niniejszego Protokołu 

 

7.8) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które  nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2017 przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/265/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

 co stanowi załącznik   nr 10 do niniejszego Protokołu 

 

10-cio minutowa przerwa 

 

7.9) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/266/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 
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 co stanowi załącznik   nr 11 do niniejszego Protokołu 

 

7.10) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2018: 

a) projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem odczytała Pani Agnieszka Scheffler, 

Skarbnik Gminy, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego Protokołu, 

b) opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej 

odczytała Pani Alina Frąckowiak, Przewodnicząca Rady Gminy, która stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego Protokołu, 

c) opinię Komisji Rady Gminy odczytał Pan Michał Marciniak, Przewodniczący Komisji 

Budżetowo – Gospodarczej Rady Gminy Zaniemyśl, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

Protokołu, 

d) Wójt Gminy, Szanowni Państwo, to już mój 16 budżet, Gminy Zaniemyśl i tak na początku 

chciałem powiedzieć, że jak zwykle jest on bardzo napięty finansowy ale świadomie taki budżet został 

skonstruowany, myślę, że jesteśmy po to żeby analizować potrzeby naszych mieszkańców, zdaję sobie 

sprawę, że nie wszystko czego oczekują mieszkańcy, nie wszystko będziemy realizować i nie 

wszystkie oczekiwania mieszkańców będą spełnione ale taką mamy możliwość, takie mamy 

możliwości finansowe a nie inne, mimo wszystko uważam, dla tych nie spełnionych, że udaje nam się 

dość sporo realizować  zresztą ostatnie rankingi pokazują, a mam na uwadze ten deficyt, który 

zaplanowałem na przyszły rok, mamy możliwości, jesteśmy oceniani jako piąta Gmina                                  

w Wielkopolsce jeżeli chodzi o możliwość zaciągania kredytów czy zobowiązań finansowych na 

następne lata, oczywiście zaraz dodaję, że nie chcę z tego skorzystać w przyszłym roku, niezależnie od 

deficytu, jeżeli chodzi o inne rankingi, jeszcze jeden Państwu powiem, jeżeli chodzi o rozwój 

społeczno-gospodarczy, a więc ogólnie i wydatki majątkowe, inwestycyjne i inne wydatki, które                   

w każdym budżecie się znajdują  służące społeczeństwu a nie są wydatkami majątkowymi znaleźliśmy 

się na 19 miejscu w Wielkopolsce i na 103 miejscu w Polsce przypomnę, że Gmin jest ponad 2460,  

tak więc realizując czy przygotowując budżety nie bierzemy, nie biorę tych rankingów pod uwagę ale 

myślę, że na tej sali trzeba to powiedzieć, że Gmina Zaniemyśl nie jest dużą Gminą, nie ma dużego 

budżetu ale to co jest możliwe staram się wycisnąć z tego budżetu, a w trakcie roku zawsze mówię, że 

budżet jest elastyczny, gdzie się pojawią jakiejś możliwości finansowe staram się zawsze proponować 

Radzie żeby wprowadzić dodatkowe zadania, które są oczekiwane i są potrzebne na terenie naszej 

Gminy, na wydatki majątkowe, na przyszły rok, przewidujemy kwotę ponad 6 mln 300 tys.  złotych,               

w tych wydatkach majątkowych nie jest wszystko co chcemy zrealizować są też wydatki bieżące, 

które są wpisane w poszczególnych działach, spore pieniądze mamy przeznaczone w przyszłorocznym 

budżecie na wydatki remontowe w naszej oświacie, niektóre musimy zrealizować żeby rozpocząć 

nowy rok szkolny, szczególnie remont i przygotowanie Szkoły w Śnieciskach do przyjęcia ósmej 

klasy, tam mamy zaplanowano środki finansowe, które mam nadzieję, że nam wystarczą, jeżeli nie 
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będziemy musieli dołożyć, żeby w krótkim okresie do 1 września przygotować ten obiekt szkolny do 

kolejnej klasy po reformie oświaty,  Państwo wiecie o tym, że Ośrodek Pomocy Społecznej już działa 

w nowej siedzibie, a te pomieszczenia Ośrodka Pomocy Społecznej chcemy przystosować do 

zwiększenia miejsc w Przedszkolu Samorządowym, też mamy zapisane pewne kwoty na realizację 

tych remontów, nie wiem czy wystarczy ta kwota, jeżeli trzeba będzie będę wnioskował do Wysokiej 

Rady żeby zwiększyć te środki, gdyż zgodnie z umową zawartą z Urzędem Marszałkowskim o środki 

unijne  w naszym Przedszkolu Samorządowym od 1 września musi być więcej dzieci o 25 nie jak do 

tej pory, a 125 i musimy  to zrealizować żeby dopełnić warunków umowy podpisanej z Urzędem  

Marszałkowskim, oczywiście są remonty też w naszej, tej największej Szkole w Zaniemyślu, potrzeb 

jest tam bardzo dużo, będziemy analizować  ile uda nam się zrealizować i jakie prace uda nam się 

zrealizować mając do dyspozycji środki, a są środki w wysokość 200 tys. zł przewidziane na remont,  

Fundusz sołecki, oczywiście, nie podlega dyskusji, wszystkie wydatki będziemy już zaraz od początku 

roku realizować, a jest to kwota niemała ponad 314 tys. zł, pewnych rzeczy i to już Wysokiej Radzie 

mówiłem, ale Państwu też na tej sali, Sołtysom, brakuje, nie ma w tej chwili w projekcie budżetu 

żadnych środków finansowych na remonty czy przebudowę dróg powiatowych, ale jakąś rezerwę 

zostawiamy sobie, mam nadzieję, że dzisiaj jeszcze Pan Starosta dojedzie, bo tak obiecał, może coś 

konkretnego powie, jakie odcinki zamierza Powiat realizować, oczywiście w czasie rozmowy z Panem 

Starostą powiedziałem, Gmina Zaniemyśl jest zobowiązana żeby 50%, mówię o nakładkach na 

drogach asfaltowych, powiatowych dołożyć i tą rezerwę gdzieś tam jeszcze mamy zabezpieczoną na 

ten cel, jeszcze jedną taką rzecz, o której chciałem dzisiaj powiedzieć, pod koniec tego roku, myślę, że 

w przyszłym roku, należałoby się, Wysoko Rado, zastanowić, oczywiście po uzgodnieniach, dotację 

do Powiatu ukierunkowaną w kierunku szpitala średzkiego, różnie oceniany ten szpital, różne głosy 

słyszałem, ale kto z Państwa w ostatnim okresie odwiedza nasz szpital powiatowy, średzki, zmienił się 

niektóre Gminy pomagają, niektóre Gminy nie pomagają, myślę, że trzeba by było się nad tym 

zastanowić, dzisiaj nie powiem jaka kwota, w jakiej wysokości i na co, ale też trzeba będzie pomyśleć 

o tym żeby w jakiś sposób pomóc szpitalowi, bo jak jesteśmy zdrowi to właściwie nie myślimy                       

o leczeniu, o placówkach służby zdrowia ale jak jest nam szybka pomoc potrzebna, a dla nas dla 

Zaniemyśla, dla mieszkańców Gminy Zaniemyśl głównie kierunek pierwszy to jest szpital średzki, 

doraźna pomoc, potem dalsze leczenie, to tak ogólnie o tym budżecie nie będę Państwu wymieniał 

wszystkich wydatków majątkowych, inwestycyjnego myślę, że z Wysoką Radą bardzo szczegółowo 

omówiliśmy, też na poprzedniej sesji częściowo tym wspominałem, jest tych zadań kilkadziesiąt, 

mniejszych, większych, a rok jest bardzo krótki i myślę, że, mam nadzieję, że uda nam się wszystkie 

zrealizować, już do pewnych inwestycji, wydatków majątkowych się przygotowujemy robiąc, tam 

gdzie jest możliwe, rozeznanie cenowe, zapytania o cenę, żebyśmy jak najszybciej mogli podpisać już 

zaraz w nowym roku umowy z wykonawcami, bo wiecie Państwo, że sytuacja na rynku jeżeli chodzi                      

o inwestycje i o wykonawców jest bardzo trudna, z dwóch względów, wykonawców jest już oraz 
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mniej, a ceny oferowane przetargach są coraz wyższe, przekraczające wielokrotnie wartości 

kosztorysowe, do tej pory było tak, że wartość kosztorysowa a wartość wykonywanych zadań 

inwestycyjnych to nieraz spadały od 20, 30 czy nawet 40 %, najważniejsze zadanie, myślę, że uda nam 

się wreszcie rozpocząć to jest kanalizacja Śniecisk, tu ubolewam, że w tym roku, mijającym, nie udało 

nam się tej inwestycji rozpocząć, ale tak jak mówiłem, Szanowni Państwo, trudno tak zrezygnować                 

z prawie 2 milionów złotych, gdy jest jakaś szansa, pomocy ze środków unijnych,  Minister Rolnictwa 

wydłużył termin inwestycji oczekujących, rezerwowych, o pół roku, bodajże do 16 maja, a Gmina 

Zaniemyśl jest na pierwszym miejscu pod kreską i mam nadzieję, że te środki do nas się znajdą, 

popiszemy umowę, będziemy ogłaszali przetarg i rozpoczniemy realizację kanalizacji, która jest 

wręcz, moim zadaniem, niezbędna żeby w miejscowości Śnieciska rozpocząć też inwestycje drogowe, 

chodniki a to powoduje, że wstrzymujemy się z tym, żeby po prostu przy kanalizacji te pieniądze nie 

były wydane wcześniej zmarnowane, przyszły rok jest takim rokiem szczególnym, mamy wiele 

wydarzeń, które też należało uwzględnić, tu w naszym budżecie, bo są jubileuszowe, pierwsze to nasza 

największa impreza, 40- te Zaniemyskie Bitwy Morskie, dotacja dla Gminnego Ośrodka Kultury na tą 

imprezę jest wyższa, przewidziana właśnie ze względu na  40- te Zaniemyskie Bitwy Morskie, są 

jubileuszowe, myślę, że powinniśmy się pokazać trochę lepiej jak do tej pory, w dalszym ciągu będzie 

tą impreza kontynuowana, przez co będzie znana w Polsce, a szczególnie w Wielkopolsce                               

o Zaniemyskich Bitwach Morskich wszyscy mówią, w przyszłym roku mamy Dożynki Powiatowe, już 

kolejny raz, w przyszłym roku mamy dwie okrągłe rocznice, setna rocznica uzyskania niepodległości, 

setna rocznica Powstania Wielkopolskiego i co dla wszystkich chyba jest wiadome, w przyszłym roku 

są wybory samorządowe, a więc poddamy się wszyscy, kto wystartuje, mieszkańcom i wyborcy 

określą kto będzie decydował o rzeczywistości w Gminie Zaniemyśl, na szczęście po ostatecznej 

decyzji Senatu w naszej Gminie będą przeprowadzone wybory tak jak do tej pory, a więc będą okręgi 

jednomandatowe, a plan był, żeby były wielomandatowe, ale Gminy do 20 tys. mieszkańców, a my 

jesteśmy taką Gminą będą jednomandatowe, tak jak do tej pory, to Rada Gminy będzie ustalała zakres 

okręgów wyborczych  a nie Komisarz Wyborczy, co się zmieni, wybory będą nagrywane, tak więc 

będzie monitoring we wszystkich komisjach obwodowych, mam nadzieję, że otrzymamy na to środki 

z budżetu Państwa na zorganizowanie wyborów,  chyba będą dwie komisje wyborcze, jedna będzie 

przeprowadzała wybory, a druga komisja będzie liczyła głosy oddane, to się zmieni, dwukadencyjność 

będzie pięcioletnia, a więc organy Gminy będą wybierane na pięcioletnią kadencję, a nie jak do tej 

pory na czteroletnią kadencję, to tyle tak wstępnie jeżeli chodzi o budżet, o tym co nas czeka, 

Szanowni Państwo, tak jak Pani Skarbnik przeczytała, złożony projekt budżetu, 15 listopada, był                    

w takim kształcie jak został przedstawiony, ja proponuję pewne zmiany w tym odczytanym projekcie 

budżetu, powodowane to jest tym, że przez ten okres czasu pewne rzeczy, które do nas dotarły, 

sytuacje spowodowały, że te zmiany będę proponował, główna taka zmiana, finansowa, to jest 

realizacja przebudowy czy budowy, bo tak to nazywamy, budowy ulic Bukowej, Akacjowej                             
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i Średzkiej, w Wieloletnim Planie Finansowym, już Wysoka Rada to przegłosowała, nazwaliśmy to 

zadanie troszeczkę inaczej, dołożyliśmy etap I i etap II, proponuję aby w przyszłym roku był 

wykonywany etap I, a II w roku 2019, budżetowym, a dlaczego, ponieważ po naszej analizie jest 

szansa, że możemy otrzymać pomoc z budżetu Państwa na realizację tego II etapu, gdyż te dwa 

odcinki, które tam zostaną do zrealizowania będą miały zachowaną szerokość jezdni, chodników tak 

jak to się wymaga w rozporządzeniu dotyczącym schetynówek, a I etap ze względu na zawężenie ulicy 

Akacjowej nie spełniał  wymogów, dlatego proponuję żeby podzielić to zadanie inwestycyjne na dwa 

etapy, pierwszy etap Bukowa i część Akacjowej w roku 2018, a w roku 2019 drugi etap, środki 

finansowe na ten cel zapisane, kosztorysowe, zmniejszają się dlatego proponuję, za chwilę odczytam, 

wprowadzenie dodatkowych zadań czy wydatków majątkowych,  

Wójt przedstawił stanowisko w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady oraz Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej, stanowisko to zawiera również 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej, załącznik nr 15 do niniejszego Protokołu, 

e) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie: 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, wniesione autopoprawki zostały przyjęte przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się”, 

f) projekt uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz uwagi zawarte w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu odczytała Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

g) głosowanie uchwały 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/267/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 16 do niniejszego Protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, proszę Państwa przed chilą został uchwalony budżet Gminy 

Zaniemyśl na rok 2018, w budżecie jest wiele zadań, które oczekują mieszkańcy Gminy Zaniemyśl, 

wiadomo, że wszystkie zadania i oczekiwania mieszkańców nie są umieszczone w tym budżecie ale                

tak w miarę naszych środków finansowych te najważniejsze zadania są umieszczone i myślę, że będą 

zrealizowane w stu procentach 
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7.11 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu Sp. z o.o.  

ul. Sosnowa 4,  63-020 Zaniemyśl na lata 2018-2020” przedstawił Pan Bogdan Schwanke, 

zastępca Wójta 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVIII/268/2017 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

 co stanowi załącznik   nr 17 do niniejszego Protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, witam serdecznie na sesji Starostę Średzkiego Pana Marcina Bednarza 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania – nie zgłoszono 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski 

Wójt, Szanowni Państwo, dziękuję za przegłosowanie projektu budżetu, budżetu na rok 2018, po raz 

pierwszy w tej kadencji, czternastu z Państwa głosowało w tej kadencji akurat dzisiaj nad budżetem               

i został jednogłośnie, po raz pierwszy, przegłosowany za co szczególnie dziękuję, chciałem jeszcze 

wszystkim obecnym na ten zbliżający się 2018 rok złożyć życzenia, wszystkiego najlepszego, dużo 

zdrowia, wszelkiej pomyślności a wszystkim mieszkańcom życzyć żeby udało się zrealizować ten 

budżet, napięty finansowo i jeszcze żeby coś dodatkowego doszło niech się wszystkim, Państwu 

obecnym na sali i wszystkim mieszkańcom układa w roku 2018 jak najlepiej, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy, korzystając z obecności Pana Starosty, tutaj nie tylko ja ale na pewno 

Radni, mieszkańcy Gminy chcieli się dowiedzieć, w przyszłym roku jakie inwestycje Powiat planuje 

na naszej Gminie, chodzi mi o drogi powiatowe i to właśnie najważniejsze 

Starosta Średzki, Pan Marcin Bednarz, Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panie Wójcie, 

Szanowni Państwo, zaplanowaliśmy w naszym budżecie, cytując Pana Wójta, też napiętym, mam 

nadzieję, że uda nam się zgodnie z planami Pana Skarbnika zrealizować, bo ma to być budżet bez 

deficytu, co na pewno nie będzie nam ułatwiało realizacji zadań, ale chcemy kontynuować te 

działania, które rozpoczęliśmy w zakresie dróg, tych prac do wykonania jest łącznie tyle co budżet                 

w samej Gminie Zaniemyśl, co budżet Gminy Zaniemyśl i budżet Powiatu w wysokości, który jest na 

dany rok,  na przyszły rok zakładamy następujące drogi, które chcielibyśmy kontynuować remont                  

w postaci przebudowy tych dróg z nakładą  asfaltową, czyli kontynuować remont drogi ze Słupi 

Wielkiej do Śniecisk, gdzie w tym roku wykonaliśmy najdłuższy odcinek, drugie zadanie to jest droga, 

która  w tym roku, patrząc na pogodę,  którą w tej chwili mamy, a jeszcze zima przed nami, że może 

być chyba tylko gorzej, czyli droga Czarnotki do Kotowa, bo ta droga niestety, nie tylko nawierzchnia                  
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w wyniku działania wody i tych niekorzystnych czynników dla dróg, które mają miejsce w Polsce 

czyli przymrozki, potem zwyżka temperatury, pojawiają się rotopy, wody stoją przy drogach i te drogi 

są niestety, ulegają korozji ale też tam też szczególna rolę, jak Państwo pewnie wiecie, odegrały 

korzenie drzew, bo te korzenie przechodzą przez jezdnię powodując zwyczajnie, ją podnoszą, w tej 

chwili trają jeszcze prace, jutro jeśli pogoda nam pozwoli, na pierwszym odcinku drogi łączącej dwie 

Gminy, bo Zaniemyśl i Krzykosy, czyli ten odcinek na Potachy i dalej do Sulęcina, chcielibyśmy 

kontynuować modernizacje tej drogi do Kępy, ponieważ jest ona też dosyć fatalna i kontynuować w tej 

chwili jeszcze, na terenie Gminy Zaniemyśl i na terenie Gminy Krzykosy, czyli modernizację tej 

drogi, którą rozpoczęliśmy, Gminy Krzykosy czyli utwardzenie gryzem i emulsją, do tego natężenia 

ruchu, które tam jest wydaje się, że to jest najbardziej optymalne rozwiązanie i takie, które spowoduje, 

że ta droga w całości, myślę, że w ciągu dwóch, trzech lat, już nie będzie drogą polną, kamienną, 

pozwoli to bardziej komfortowo z drogi korzystać, no i też zmniejszy nam koszty utrzymania, bo 

równanie tego niekrótkiego odcinka, dwa razy w roku, to też są koszty, które w budżecie, gdzieś tam 

są wpisane pod postacią wydatków bieżących, tych kwot nie widać, a jeśli mamy takie pogody, jak                

w tym roku, dużo opadów to koszty są ponoszone i te dwa krótsze odcinki, czyli ten, który prowadzi                 

z Garb, gdzie się kończy granica Gminy Krzykosy i Zaniemyśl, powstała tam taka siatka  na tej jezdni, 

nie udało nam się, niestety, w tym roku też tego zabezpieczyć emulsją i gryzem, żeby ta droga dalej 

nie niszczała, żeby się nie okazoło, że przy niekorzystnych warunkach zimowych, żeby nie było co            

z tej jezdni zbierać, bo tak jak uzdodliliśmy w sierpniu czy wrześniu z Panem Wójtem, że tą drogę,                 

z Zaniemyśla na Śnieciska, żeby ją też emulsją, grysem zabezpieczyć, bo ona jest w miarę równa, nie 

ma większych załamań, ale niestety zużycia asfaltu dają o sobie znań no i nie chcemy żeby, chcemy to 

tak zabezpieczyć żeby się tam woda nie dostawała no i właśnie w okresie przymrozków żeby nie 

powodowała zniszczeń, ustaliliśmy z Panem Wójtem, że zaczniemy od drogi Annpole-Śnieciska, od 

tego momentu gdzie mają rozpocząć się prace związane z budową kanalizacji, my przygotowujemy, 

mamy przygotowane przetargi, powiem szczerze, że chyba jest to podobny odcinek jak ze Słupi do 

Annpola, już wiemy ile to kosztowało, chociaż bierzemy pod uwagę, że te ceny mogą być 

zdecydowanie wyższe niż to miało miejsce w tym roku, głównie wynika to ze wzrostu cen betonu 

asfaltowego, w niewielkim stopniu ze wzrostu wynagrodzenia, z tego powodu, że tych robót jest 

bardzo dużo i wykonawcy niestety w ofertach mogą sobie przebierać co później powoduje, że rzadko 

ktoś startuje w przetargach albo te przetargi są, nikt nie startuje, przetargi są unieważniane, gdy się 

rozmawia z wykonawcami proponują terminy realizacji zdecydowanie niższe, bo tych robót 

wykonywanych jest bardzo dużo, w zakresie dróg, ten najdłuższy odcinek w Śnieciskach, w jakim 

zakresie uda się zrealizować, bo to jest nahdłuższy odcinek i tam będzie trzeba najwięcej wykonać 

tych prac, zadań jest sporo, z zadań drogowych, które mam nadzieję uda się w roku 2018 dla 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl to jest budowa wiadunku i przebudowa skrzyżowania drogi 432                      

z drogą krajową nr 11 poprzez budowę ronda, ci, którzy korzystają z tej drogi do Środy wiedzą jak 
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sytuacja wygląda, no niesty nie będzie się poprawiała do czasu wybudowania obwodnicy, bo część 

tego ruchu tranzytowego do Wrześni odbije się na jedenastkę i poza Środą wyjedzie w Henrykowie               

w kierunku Wrześni i tym samym pojazdy, które pojadą z Wrześni w kierunku Śremu, ale też                         

z drugiego powodu, te utrudnienia, które w tej chwili wynikają ze wzmożonego ruchu głównie 

pojazdów ciężarowych do Cukrowni, wynikających z rozbudowy tego zakładu, budowy tych silosów 

do przechowywania melasy, budowy oczyszczalni, czy rozbudowę oczyszczalni, ostateczne spotkanie 

z Zarządem Dróg Wojewódzkich w celu przebiegu tego wiaduktu, są w tej chwili przygotowywane 

dokumenty, w styczniu będzie składany wniosek do Wojewody o wydanie zgody na realizację 

inwestycji drogowej, ta inwestycja trochę nam się przesunęła że względu, że 9 miesięcy trwała 

procedura uzyskania decyzji środowiskowe na odcinek niespełna 400 metrowy, te uzgodnienia, w 

związku z tym, że jest obiekt mostowy z automatu wymaga to preprowadzenia procedury, nasze plany 

trochę inaczej wyglądały ale rzeczywistość urzędnicza, bo tak się wyrażę, nam to zweryfikowała, 

mamy wybranego już wykonawcę co do przebudowy ronda, tak więc jak tylko będziemy mieli 

dokumentację będziemy występować do Wojewody o wydanie zgody na realizację inwestycji 

drogowej aby móc ze spokojem przystąpić do wyłaniania wykonawców, jest to dla na nas też, nie 

tylko z punktu widzenia mieszkańców, ale też aktywizacji terenów inwestycyjnych żeby przebudowa 

tego skrzyżowania łącznie z przejściem dla pieszych , dla osób, które będą tam pracowały  ale też dla 

mieszkańców, głównie miejscowości Kijewo, bo w tej chwili jedyne przejście jest przez ruchliwą 

jedenastkę, możemy się tylko cieszyć, że nikomu do tej pory nic się nie stało, bo innej możliwości 

przekroczenia jedenastki, która oddziela Środę od Kijewa oraz tych terenów inwestycyjnych, tych 

zakładów, które tam mają miejsce w tej chwili, w związku z tym, że tej powierzchni przybywa tym 

samym pracowników od stycznia ma być dodatkowy autobus tam jeździć, żeby ludzie mogli się 

dostać, no i w samym Zaniemyślu na pewno będziemy kontynuować prace związane z Wyspą 

Edwarda, aby były tam warunki, które nam umożliwią obsługę tej ilości osób, które w okresie letnim 

na Wyspę przyjeżdżają, ponieważ w tej powierzchni lokalu, które mamy nie jest zwyczajnie 

niemożliwe, bo są tam warunki, które uniemożliwiają obsługę takiej ilości klientów, szczególnie, że 

ich liczba wzrosła poprzez wykonanie pomostu, pewnie ten wariant, który będzie najbardziej możliwy 

i akceptowany przez Konserwatora, bo taka propozycja padła, aby za tak zwaną „tancbudą” od strony 

Zwoli powstały dodatkowe pomieszczenia, które będą służyły latem do przygotowywania posiłków 

dla naszych turystów, mieszkańców, klientów, plany są takie żeby to napóźniej z końcem kwietnia te 

prace były wykonane i żeby w okresie wiosenno-letnim moglibyśmy przyjmować większą liczbe 

klientów, w zeszłym roku w lipcu Wyspa startowała, ludzi było dużo, dzięki pomostowi więcej ludzi 

mogło przechodzić, nie byliśmy w stanie obsługiwać wszystkich zainteresowanych a przynajmniej                

w takim szybkim czasie, który by wszystkich zadawalał, stąd te prace są niezbędne, konieczne, te 

namioty, które były na Wyspie do najpiękniejszych estetycznie, myślę, że nikogo nie muszę 

przekonywać, nie należały, tutaj Konserwator zaproponował rozwiązanie inne, ponieważ nie widzi 
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możliwości rozbudowy „tancbudy” żeby zrobić większą powierzchnię zadaszaną, żeby ona powstała    

w miejscu tych obecnych garaży, które tak wymagają remontu, bo jeden jest wyremontowany, reszta 

jest w stanie dość opłakanym, w związku z tym też będziemy przygotowywać projekt przebudowy 

tych garaży i zaadaptowanie ich na cele gastronomiczne poprzez położenie większej sali, to zadanie 

będziemy, jeżeli w 2018 będziemy w stanie je realizować, to będziemy realizowali już w okresie 

letnim aczkolwiek tak jak w roku 2016, część roku 2017 prowadzenie jakichkolwiet robót w okresie 

letnim było praktycznie niemożliwe ze zwględu na to, że wtedy prom był zablokowany dla turystów 

po powstaniu pomostu dawało większe możliwości ale czy będziemy również ze względu formalnych, 

proceduralnych gotowi do przeprowadzenia tych prac, myślę, że w tej chwili i na to pytanie nikt nie 

jest w stanie odpowiedzieć ale tak jak, czasem niezgadzam się z Konserwatorem, który patrzy trochę 

inaczej niż użytkownicy niż zarządzający to powiem, że mnie się podoba ten pomysł 

zagospodarowania garaży, myślę, że to by było ciekawe, dałoby możliwość funkcjonowania Wyspy 

prez cały rok, bo jeszcze z Wyspą jest jedna sprawa związana, bo chcielibyśmy czy szukaliśmy cały 

czas miejsca parkingowego bliżej promu, pomostu i obszaru gdzie jest większa powierzchnia niż ten 

parking, który jest w tej chwili wykorzystywany, w okresie letnim czy jakiś imprez, on się bardzo 

szybko zapełnia i znależliśmy takie miejce, myślę, że z obecnymi właścicielami, gdy uregulują swoją 

sytuację prawną będziemy w stanie dojść do porozumienia i również w tej okolicy powstanie 

dodatkowy parking, który zwiększy funkcjonalność Wyspy, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy, Panie Starosto, wspominał Pan między innymi o modernizacji drogi 

Zaniemyśl-Kępa, czy związana jest z tym budowa też chodnika, mam na myśli odcinek Zaniemyśl-

Majdany  

Starosta Średzki, o ile dobrze pamiętam, nie podjęliśmy decyzji, to jest dosyć spory kawałek aby 

przeciągnąć ten chodnik, odcinek około 1,5 kilometra, czy będziemy to robić czy najpierw zajmiemy 

się nawierzchnią, myślę, że tę decyzję będziemy podejmować po zimie, bo tak jak w tym roku zima 

niestety zweryfikowała nasze plany, bo na terenie Gminy Środa chcieliśmy kontynuować prace 

związane ze ścieżkami rowerowymi ale niestety ze względu na to co zostało, co się stało z drogami po 

zimie, musieliśmy tę decyzję czy nasze plany zweryfikowaći podjąć no niełatwą decyzję, 

postanowiliśmy się zająć przebudową dróg, całej nawierzchni aby poprawić bezpieczeństwo, my 

chcemy ogłaszać przetarg za przetargiem, zobaczymy jakie będą ceny, będziemy wiedzieli jakie środki 

nam zostaną i jakie odcinki dróg, w jakim zakresie będziemy je przebudowywać, na pewno chodnik 

byłby ważną inwestycją do zrealizowania, na przełomie zimy i wiosny będziemy decyzję podejmować  

głos zabrała Sołtys wsi Jaszkowo, Panie Starosto, ponieważ mieszkańcy Jaszkowa już domagają się 

od dłuższego czasu, jest bardzo niebezpieczny kawałem, odcinek drogi od przystanku autobusowego, 

gdzie przywozi się dzieci, nie ma, no pobocze jest jako takie, jest głęboki rów z jednej strony                          

i prosilibyśmy o możliwość wykonania tam, nie wiem, czy 50 czy 70 metrów chodnika a druga rzecz 

jest rów, który też już zgłaszałam do Gminy, jedna z mieszkanek, przynajmniej, jest trochę 
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zniesmaczona, bo po takim roku jaki jest ten ma ciągle wodę w piwnicy, w związku z tym, że rów nie 

jest udrożniony, przy tej posesji jest, przypuszczam, że jest zawalony mostek  na tym rowie, to jest 

kwestia 30 metrów i nie ma drożności w związku z tym w piwnicy ma ciągle wodę i takie są pretensje, 

dziękuję 

Starosta Średzki, Pani Sołtys, myślę, że najlepiej będzie, zapiszę sobie temat, po nowym roku 

przyjadę z pracownikiem odpowiedzialnym za drogi, ustalimy co i w jakim zakresie będziemy mogli 

zrobić aby tą sytuację poprawić, w tym roku mamy problem, jesteśmy przed powstaniem Wód 

Polskich czyli przekształcania Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, które podlegały Marszałkowi, 

przechodzą do Spółki Polskie Wody, my jeszcze udzieliliśmy pomocy Sejmikowi Wielkopolskiemu                     

i kolejny odcinek Maskawy prześledzilismy, te prace jakie powinny się toczyć, rowy wód nie 

odbierały, w bardzo wielu przypadkach one już nie istnieją i też szukamy urządzenia, które sprawnie 

potrafiłoby czy moglibyśmy te rowy odtwarzać i chcielibyśmy na wiosnę z tymi pracami ruszyć, bo na 

pewno jest to bardzo duży problem szczególnie przy tego typu mokrych latach jakich mieliśmy tego 

roku, po nowym roku się spotkamy i ustalimy  

radny Jerzy Grześkowiak, Panie Starosto mam pytanie dotyczące drzew przy drogach powiatowych, 

zwłaszcza topoli, bo po ostatnich wichurach te szkody, wyrządzone przez topole, czy Zarząd Dróg 

Powiatowych planuje usunąć te drzewa, w jakiej kolejności  

Starosta Średzki, tych strat, na szczęście nie było w Gminie Zaniemyśl, przynajmniej w większości 

Gminie Zaniemyśl, głównie realizacja tego zadania w Gminie Nowe Miasto, zastanawiałem się kto tej 

wichurze wytyczył trasę przejcia, bo gdzie nie jechaliśmy, gdzie mieliśmy zgłoszenie były drogi 

powiatowe, usuwanie drzew, na samo Nowe Miasto przeznaczyliśmy kwotę zdecydowanie większą 

niż zazwyczaj przekazujemy na cały Powiat, prace będą kontynuowane również w 2018 roku, nie 

wszystkie drzewa możemy wyciąć bez zgód, co niesty też powoduje, że muszą przejść procedurę 

uzgodnienia Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska, w 2015 czy 2016 roku była wycinka 

drzew Zaniemyśl – Kępa to też nam ograniczał, długi czas zajęło aż uzyskaliśmy zgodę, dwa czy trzy 

razy mieliśmy tutaj wiztytację Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, usuwalismy w pierwszej 

kolejności dzrewa w Nowym Mieście potem była Środa, te drzewa, które bez zgody mogliśmy 

usuwać, na kolejne wnioski szły o wydanie pozwoleń, te prace będą realizowane, myślę, że czas na to 

abyśmy dostali zgodę na wycinkę, żebyśmy mogli zrealizować wycinkę wszystkich drzew, które                  

w wielu przypadkach są w złym stanie, już nie mówię, że to co dla nas mieszkańców jest 

najważniejsze, zagrażają bezpieczeństwu poruszającym się na drodze, nie sądzę żebyśmy byli w stanie 

uzyskać wszystkie pozytywne zgody Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, niestety sprawa 

dotycząca wycinki drzew przy drogach publicznych, która, Państwo pamiętacie, weszła z początkiem 

tego roku, na przełomie stycznia, lutego, ustawa zewalająca na wycinkę bez uzyskiwania pozwoleń 

niestety ustawodawca cofnął się i przy drogach publicznych wrócił do stanu poprzedniego, gdzie 

trzeba to uzganiać jest to o tyle czasochłonne, rzadko się zdarza, żeby urzędnicy z Poznania nie 
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przyjeżdżali i sprawdzali tych drzew do wycinki, mamy 300 kilometrów, z hakiem, dróg 

powiatowych, razem w dwie strony mamy 650 kilometrów dróg przy których rosną drzewa i każde 

trzeba uzgodnić, może się zdarzyć, że jest jeszcze Konserwator co dodatkowo przedłuża całą 

procedurę i na pewno, wystąpiliśmy do Wojewódzkiego Funduszu o dodatkowe nasadzanie drzew 

żeby wykazać, że nie tylko wycinamy ale również sadzimy czy to odnosi pozytywny skutek trudno 

jednoznacznie stwierdzić, aby te drzewa, które zagrażając będą systematycznie będą wycinane,  

przekorność losu była taka, że najłatwiej nam było te drzewa wycinać uszkodzone przez wichurę, bo 

tak ustawa nakazuje, gdyby się tak działo, że wichura niszczyłaby tylko uszkodzone drzewa, to wtedy, 

byśmy pewnie byli, w większym stopniu zadbać o bezpieczeństwo, bo to nie jest tylko specyfika 

Gminy Zaniemyśl ale większości dróg we wszystkich  gminach naszego Powiatu 

Radny Powiatowy Ryszard Grześkowiak, Panie Starosto, nie mam pytania, ale prośbę, aby Starosta 

w paru słowach powiedział o sytuacji w szpitalu w kontekście, że na dzisiejszej sesji padło po stronie 

Wójta, że musimy się zastanowić na temat dofinansowania szpitala, dalej w kontekście, że odbyło się 

spotkanie w Powiecie, gdzie poproszeni byli Komisje Zdrowia, Oświaty, nasza Rada była skromnie 

reprezentowana w spotkaniu, padały zarzuty od Gmin, które dofinansowały szpital, pod naszym 

adresem, że nasza Gmina nie wzięła w tym udziału, więc prosiłbym w paru słowach, że Powiat to nie 

tylko drogi ale też szpital, no nasze zdrowie jest ważne  

Przewodnicząca Rady Gminy, tylko wtrącę, Panie Radny, wszyscy Radni nie dostali zaproszenia 

tylko Komisja Oświaty i członkowie Komisji Oświaty mieli brać udział  w tym spotkaniu, to tylko tak 

w kwestii wytłumaczenia 

Starosta Średzki, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, dziękuję za podpowiedź, o sytuacji 

szpitala, gdyby nie wprodzanono reformy szpitali  to dzisiaj te plany, które założyliśmy sobie do 

zrealizowania do 2018 roku, dzisiaj moglibyśmy powiedzieć, że tak zrealizowaliśmy, szpital jest 

jednostką, która jest samofinansująca, jest w stanie obsługiwać, również to zadłużenie, które                        

w poprzednich kadencjach samorządu powstało w wyniku niewłaściwego zarządzania szpitalem, 

niewłaściwego nadzoru nad zarządem czy zarządzającymi szpitalem, zresztą Państwo pamiętacie, że ta 

sytuacja w poprzedniej kadencji Rady Powiatu była tak napięta, że próbowaliśmy, niestety bez 

pozytywnego skutku, odwołać Starostę, bo bez zmiany Starosty nie można było zwolnić Prezesa 

szpitala, sytuacja była taka, niestety, że w końcu już w nowej kadencji wykonaliśmy wszystkie 

zobowiązania, wszystkie zobowiązanie, wynikające nie z tego powodu, żebym wziął kredyt, budował 

czy przebudował szpital czy zakupił nowego sprzętu tylko wynikające z ilości niezapłaconych faktur, 

różnego rodzaju danin, podatków, ZUS-ów, stanęliśmy na kwocie 22 milionów złotych przy budżecie 

szpitala 24 czy 25 milionów złotych, w tym były tak zwane formalne kwoty na 3,5 miliona złotych              

i program ten dotyczył jednego pacjenta, którego leczenie kosztowało, rocznie 3,5 miliona złotych, 

obowiązek dostarczania tych leków za, które nie były wykonywane płatności, to niestety powodowało, 

że szpital robił długi, nie płacił za te konkretne leki, zmieniliśmy nie tylko wygląd tej starej części 
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szpitala, nie tylko doposażyliśmy w sprzęt, żeby lekarze mogli leczyć, ale również dokonaliśmy zmian 

kadrowych, które wywoływały różnego rodzaju emocje, bez, których byłaby niemozliwa naprawa 

szpitala, pod koniec poprzedniej kadencji nowe skrzydło zostało zakończone z jednym mankamentem, 

że przed dobre pół roku, czy może dłużej, bo na początku 2015 roku uruchomiliśmy, już w nowej 

kadencji, to nowe skrzydło, ten budynek stał pusty, nie miał odbioru, nie był doposażony itd., 

doposażając szpital, remontując go, wymieniając kadrę na osoby, które są w stanie zapewniać taką 

pomoc pacjentom aby przychody dały nam możliwość finansowania, taką drogę przeszliśmy 

inwestując nie małe kwoty, dodatkowo mając na uwadze długi wynikające z budowy nowego 

skrzydła, po okresie dwóch lat  przeprowadzania zmian doszliśmy do sytuacji, że od półrocza 2017 

roku szpital uzyskiwał takie przychody, które pozwalały patrzeć, że będzie to obsługa tych wszystkich 

kosztów bieżących i zobowiązań możliwa do wykonywania przez szpital, niestety reforma powołania 

tak zwanych sieci szpitali spowodowała, że szpital ma środki finansowe na końcówkę 2017 roku, 

początek 2018 roku na poziomie z roku 2015, myślę, że to, nie wchodząc w szczegóły, pokazuje to, że 

tylko w takiej sytuacji, mieliśmy rację, że szpital będzie się samofinansował, co więcej, aby zwiększyć 

tę, bez względu na to dobrze czy źle czy dbałość o pacjentów czy dużą ilość pacjentów, nie ma jasno, 

do końca określonej zasad na jakiej podstawie NFZ będzie te środki finansowe zwiększał, po analizie, 

jakiej szpital dokonał stanęło, że powinniśmy wypracowywać 105% ryczałtu jaki otrzymaliśmy od 

października tego roku, co spowoduje, że w marcu szpital wystąpi do NFZ-u o zwiększenie tego 

ryczałtu, tylko tak jak powiedziałem nie ma jasnych zasad kryteriów, żebyśmy sobie w tej chwili tak, 

na pewno tak będzie, bo my zakładamy, że powinno się to udać ponieważ, no z głównego powodu, 

NFZ wszystkie procedury medyczne, które mają miejsce w szpitalu czyli od przyjścia, wypisane 

recepty po bardziej skomplikowane  zabiegi, operacje NFZ dokładnie widzi co się w szpitalu dzieje               

i czy rzeczywiście to ma miejsze, czy jest dobre czy niedobre, w jakim zakresie, w jakiej specjalizacji, 

i w związku, myślę, że to zwiekszenie ryczałtu nastąpi, w roku 2018 powinniśmy bardzo mieć bardzo 

zwiększony ryczałt, patrząc na to co w szpitalu ma miejsce to będzie bezproblemowe, czyli u nas jest 

w tej chwili sytuacja, że moglibyśmy tych pacjentów przyjąć więcej jednak ze względów finansowych 

tego nie robimy no i w 2018 roku mamy koszty starych zobowiązań, wynikających z długów z nowego 

skrzydła szpitala pokrywać, jest to zabezpieczone w budżecie Gminy Środy i Powiatu Średzkiego, taka 

była intencja Prezesa szpitala aby zaprosić, tak jak Pani Przewodnicząca mówiła, radnych z Komisji 

merytorycznych mających w kompetencjach politykę społeczną czy zdrowotną, taka była intencja 

żeby wystapić do czterech pozostałych Gmin o wsprarcie na obsługę leasingu sprzętu, który został 

kupiony, to jerst kwota, łącznie o ile pamiętam, 40 tys. złotych, w zeszłym roku jedyną Gminą, która 

te środki, nie mówiąc o Gminie Środa, przekazała te środki to była Gmina Krzykosy, myślę, że                      

z początkiem roku Pan Prezes wystąpi do wszystkich Rad, żeby przyjechać ne sesje, żeby 

zaprezentować, ja mogę ze swojej strony mogę zaapelować do Państwa, jeżeli jest to możliwe, 

zabezpieczenie tych środków, jakie będą, na konkretny sprzęt, biorąc pod uwagę wysokość budżetu 



21 

 

poszczególnych Gmin, że nie jest to jakaś kwota astronomiczna, pozwoliłaby nam jeszcze                              

w większym stopniu doposażyć, dokonać remonty, które jeszcze są w budynku konieczne, mimo, że 

przez te 2,5 roku wiele prac zostało wykonanych, szpital wyglądał inaczej, jest bardziej przyjazdny dla 

pacjentów, ale jeszcze parę prac zostało do wykonania, w budżecie Powiatu i Gmina Środa 

zabezpieczyła środki, dodatkowo Gmina Środa będzie finansowała w przyszłym roku zakup nowej 

karetki, aby ten sprzęt, który jest używany do ratowania ludzi był w stanie, w takim który daje wyższą 

możliwość ratowania zdrowia i życia ludzkiego 

Przewodnicząca Rady Gminy, myślę, że w miarę mozliwości, naszej finansowej w przyszłym roku 

wspomożemy szpital tak jak Wójt wspominał w swoim wystąpieniu, czy są jeszcze pytania do Pana 

Starosty, wobec tego dziękujemy za obszerne złożenie informacji, poinformowanie nas                                   

o inwestycjach, które czekają tutaj Gminę Zaniemyśl ze strony Powiatu, w związku z nadchodzącym 

nowym rokiem życzę wszyskim Państwu dobra, szczęścia, pomyślności aby się spełniały wszystkie 

Państwa marzenia, wszystkiego dobrego 

Starosta Średzki, dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, chciałem wszystkim Państwu złożyć jak 

najlepsze życzenia 2018 roku, życzyć wszystkim sukcesów zawodowych, osobistych, myślę, że 

współpraca, która się dobrze układa żeby ona była jeszcze lepsza i żebyście wszystkie swoje plany, 

które macie w budżecie, zrealizowali, nasze wspólne inwestycje również, predsięwzięcia żeby były 

zrealizowane, niech nasza współpraca przynosi korzyści mieszkańcom, a z tego co najbardziej cieszy 

to biorąc pod uwagę komunikacja, którą razem wprowadzaliśmy, wszystkiego najlepszego i dziękuję 

za zaproszenie   

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem przewidzianego na dzień dzisiejszy 

porządku obrad, zamykam XXXVIII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


